
 
 
Protokol z jednání Dozorčí rady ČAST, které se konalo 9.12.2020 
 
 
Dozorčí rada ČAST šetřila na výše uvedeném jednání podnět pana Bělíka cit.: Objasnění a zdůvodnění 
zařazení klubu TTC Ostrava 2016 (TTC ENFIREEX Ostrava) do čtvrté výkonnostní střediskové úrovně 
(OTM „A“) a manipulace se zařazováním jiných klubů do vyšších úrovní, resp. sjednání nápravy – 
konec cit. 
 
Jednání proběhlo za účasti členů DR ČAST : ing. Jiří Juřena (předseda), ing. Zdeněk Jirásek 
(místopředseda, ing.Josef Jungvirt (člen) a paní Hany Valentové, předsedkyně Komise mládeže ČAST. 
 
Dozorčí rada ČAST se seznámila s příslušnými materiály, které mají souvislost s podnětem pana 
Bělíka: 

- Dopis, respektive žádost pana Bělíka (viz podnět citovaný v úvodu protokolu) včetně jeho 
reakce na odpověď KM ČAST : cit.:  Doplnění informací, na základě odpovědi Komise mládeže 
ČÁST ze dne 29.10.2020 – konec cit., který byl rozeslán dne 8.12.2020 na KM ČAST, na VV 
ČAST a DR ČAST 

- Odpověď KM ČAST na žádost pana Bělíka 
- Zpráva o činnosti KM ČAST v sezoně 2019/2020 
- MŠMT - Vyhlášení dotačního neinvestičního programu státní podpory - Sportovně 

talentovaná mládež-  na období roku 2018 – TALENT 
- MŠMT – Výzva TALENT 2020 
- Projekt ČAST -  Celoroční činnost talentované mládeže ve stolním tenise 2020 
- Výzva KM ČAST pro zájemce o zařazení do projektů SPS a OTM včetně pokynů pro vyplnění 

formuláře pro zájemce o podporu talentované mládeže pro rok 2020 
- Hodnotící kritéria pro vyhodnocování žádostí jednotlivých zájemců o podporu talentované 

mládeže pro rok 2020 
- Podrobné vyhodnocení žádostí SPS a OTM na rok 2020 

 
 
Na základě výše uvedeného se Dozorčí rada ČAST (dále jen DR) zabývala a vyhodnocovala podněty 
pana Bělíka a požadovala po paní Valentové vysvětlení k podnětům. Pro úplnost je ale třeba uvést, že 
DR se nezabývala  výroky pana Bělíka vůči paní Valentové, i když je třeba konstatovat, že některé jeho 
výroky jsou za hranou korektního a sportovního jednání. Vzhledem ke skutečnosti, že dle posledního 
výpisu z Obchodního rejstříku u Krajského soudu v Ostravě není pan Bělík veden jako statutární 
orgán, byl jeho podnět DR posuzován jako názor soukromé osoby. 
 
Při svém hodnocení vycházela DR, mimo jiné, z Projektu ČAST – celoroční činnost talentované 
mládeže ve stolním tenisu 2020, ze kterého vyplývá (materiál zpracovaly KM, KVS a TMK), že péče o 
talentovanou mládež do 15 let je v gesci Komise mládeže ČAST, to je 3.-5. stupeň hierarchie 
sportovních středisek a péče o talentované hráče ve věku od 15 let je v gesci Komise vrcholového 
sportu ČAST, to je 1. a 2. stupeň hierarchie sportovních středisek. DR se rovněž zabývala pravidly a 
postupy při zařazování oddílů do příslušných středisek, to znamená vyhodnocování daných 
podrobných kritérií a DR se domnívá, že existuje dostatečně podrobný způsob vyhodnocování žádostí 
zájemců o podporu. Pro úplnost ale musíme uvést, že DR nepřísluší hodnotit zda jsou kritéria 
dostatečně silná či slabá (jde ale o multikriteriální způsob hodnocení).  
 
KM vyhodnotila pro 2020 celkem 40 žádostí a zařadila do SPS (3.stupeň hierarchie) celkem 13 klubů, 
do OTM „A“ (4.stupeň hierarchie) celkem 9 klubů včetně  TTC Ostrava 2016 (TTC ENFIREEX Ostrava), 
do OTM „B“ celkem 12 klubů a 6 klubů nebylo zařazeno do žádné úrovně. DR konstatuje, že KM 



postupovala v souladu s danými pravidly s jednou výjimkou.  Na dotaz pro zařazení TTC Ostrava 2016 
(TTC ENFIREEX Ostrava) do OTM „A“ sdělila paní Valentová, že  tento oddíl sice momentálně 
nesplňuje podmínku hráčů do 15 let, ale byl zařazen do OTM „A“ protože jde o TOP tréninkovou 
skupinu pro kadety a starší. 

DR prověřila námitku pana Bělíka k oddílu SK DDM Kotlářka Praha v tom smyslu, že dle jeho názoru je 
všech 6 hráčů zařazeno jak v RCM Praha tak v SPS SK DDM Kotlářka Praha – skutečností je ale, že 
pouze 1 hráč (Martin Šíp) je uveden jak v RCM Praha, tak v SPS SK DDM Kotlářka a tudíž se na tohoto 
hráče neoprávněně čerpají 2 dotace, ale konečné zařazení do SPS by to dle platných kritérií nemělo 
ovlivnit. 

V případě že došlo u hráče Martina Šípa k dvojímu čerpání dotace, požaduje DR po VV ČAST zjednat 
nápravu. 

Závěrem DR konstatuje, že argumenty pana Bělíka směrem k zařazení oddílu TTC Ostrava 2016 ( TTC 
ENFIREES Ostrava) je třeba vnímat jako námět k diskuzi na úrovni 1.a 2. stupně sportovní hierarchie 
středisek mládeže, za kterou nese odpovědnost Komise vrcholového sportu ČAST. 

Olomouc, 17.12.2020 
Ing. Jiří Juřena, předseda Dozorčí rady ČAST 

-


